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BESTYRELSESMØDE Verdensborger i Søndervang-Vestergård (soendervang-vestergaarddagtilbud.aarhus.dk) 

Viby d. 24/10 2023 

REFERAT tirsdag d. 24/10 2023 kl. 19.15 — ca. 21.15 
— Sondervangskolen — S@ndervangs Allé 40 — 8260 Viby J. — Lokale Las Vegas --- 

Medlemmer: 
1... FORMAND & Forældrerepræsentant, Børnehuset ilden - Hibaag Mahamed Arab — 
2... Næstformand & Forældrerepræsentant, Børnehuset Vandet - Cecilie Rue Hansen - 
3... Forældrerepræsentant, DiI Grøften - Aurika Damsgaard Pedersen - 
4... Forzeldrerepraesentant, DI! Anemonen — Noor Al-Hashemi 
5.  Forzeldrereprasentant, Børnehuset Luften — Josef Shahrour 
6. Foreeldrereprzesentant, Dili Traehgjen - Sonja Haslund - 
7. Foraeldrereprzsentant, Dil 2-Kløveren - Stine Vejling Kristensen 
8.  Forzeldrereprzesentant, Dil Skovkanten - Mathilde Haugaard Villadsen Holt - 
9.  Forzeldrerepr. Skovbgrnehaven Groftekanten - Mads Trab Dalby 
10. Forzeldrerepraesentant, Dagplejen iViby — Henriette Baden Lander 
11. Medarbejderreprzsentant, Børnehuset Vandet — Susanne Pedersen Jensen — Susajen@aarhus.dk Tlf, -- -- -- -- 12. Medarbejderrepresentant, Di Traehgjen - Christina Højrup - hoechr@aarhus.dk Tif. 3153 12 64 13. Medarbejderreprzsentant, Dil Grøften - Anja Bodil Klose Rasmussen - anbor@aarhus.dk Tlf. 22 53 02 16 Ledelsesreprasentant, PL i Dll Anemonen — Jesper Hagen Pedersen — jhped@aarhus.dk Tif. 415001 55 

Sekretær, Dagtilbudsleder Vestergård - Jan Fisker - jafi@aarhus.dk Tif. 29 2040 11 

1. (5 min.): Referent — Cecilie 

2. Div. Orienteringspunkter (10 min.): 
a. Er der aktuelt fra Aarhus Forzeldreorganisation? Intet at bemærke 
b. Temam@¢de om Børn & Unges Trivsel: Invitation 20.11.23.pdf (aarhus.dk): Information fra Jan om 

dialogmede på rådhuset om børns trivsel. Hvis man har lyst til at deltage, skal man kontakte Jan inden d. 
8/11, eller selv melde sig til via linket herover. 

c. Evt.: Jesper beretter fra Anemonens forældrerådsmøde, at de som udgangspunkt foretrækker at der 
fremover ikke skal afholdes et fælles forældrerådsmøde som indledning til bestyrelsesszesonen, medmindre 
der kommer et meget spændende oplæg. 
Vi tager det op til diskussion senere 

3. (15 min.): indstilling til bestyrelsen om faellespasning i S@ndervang-Vestergard Dagtilbud i 2024 
a. Dagtilbuddet ønsker faellespasning i de tre dage op til paske, dagen efter Kr. Himmelfartsdag, to uger i 

sommerferien og i juleferien 

i. Faellespasning bliver under hensyntagen til de born, som har særlige behov og ikke nødvendigvis kun i 
én afdeling 

Ledelsen har drøftet dette og ønsker at indstille til bestyrelsen at der bibeholdes samme mængde fzllespasning som inden 
sammenlægning. 
Ledelsen ønsker at slå fællespasning sammen så meget som muligt, men det bliver vurderet fra gang til gang. 
Forældrerepræsentant nævner det nok er enormt svært for nogle af børnene hvis de skal møde alt for mange nye ansigter. 
Jan er meget forstående og enig i at det kan være problematisk. 
Et ønske om at der meldes meget hurtigt ud med hvor der afholdes fællespasning, så mn bedre kan forberede barnet pa det 
nye sted. 

Giver generelt problemer i forhold til at der mangler svar fra forældrene, og medarbejderne skal have at vide hvornår de 
skal have sommerferie allerede i april, 
En af de andre forældre fortæller de overvejer at lægge op til at man så tager et ekstra barn med hjem til pasning, hvis der 
nu ender med at være fzllespasning meget langt væk. 
I håb om at der kan skabes gode relationer børnene imellem, og også et fællesskab imellem forældrene. 
Statistik over fremmøde i fællespasningen, kan man gå ind og se tilbage på statistikken, at der altid er færre der kommer 
end der er meldt til fællespasning. 
Skal der stemmes om fællespasning? 
Bestyrelsen godkendte ønsket om fællespasning 



4. (30 min.): Høring om forslag til ny model for pasningsgaranti i Aarhus Kommune — se bilag og link: 
Ny model for pasningsgaranti | Deltag Aarhus - Aarhus kommune 

Rekrutteringsudfordringer er blandt flere årsager til, at Aarhus Kommune har udfordringer med at overholde pasningsgarantien. 

Vi nærmer os februar 2024 hvor den midlertidige dispensation for pasningsgarantien udløber. 

Der er nu tre forslag til en løsning oppe til høring, bestyrelsen har mulighed for at lave et høringssvar. 

A. Garantidistrikter i Aarhus kom. Kun 3 stk. syd, vest og nord 

B. Hele kommunen er distriktet. Stadig de gamle anvisningsregler 

C. Gzelder også hele kommunen, men her kigger man på ønskepladser før garantipladser. Så kan man risikere at få en 

garantiplads meget langt væk. 

Hvad er udsigterne for den indvirken dette vil have på børn og forældre? 

-De er godt klar over at det giver en forringelse af garantien og afstanden til pasningstilbud. 

Men vi kan ikke ændre på de ting der lægger bagved problemet. 

Mange spørgsmål til og drøftelse af modellerne for lige at forstå hvad de forskellige muligheder er. 

De fleste i bestyrelsen har følelsen af at deres forskellige forældreråd bedst ville kunne leve med model A. Der er en følelse af at 

det er den der kan give de bedste muligheder til de fleste familier. 

Det virker som det mest hensigtsmæssige med 3 distrikter, så man i det mindste ikke skal ligge og køre fra nord til Sydbyen hvis 

man er rigtigt uheldig. 

Er der nogen der synes vi skal lav et høringssvar? 

Enighed i bestyrelsen for at indsende et, som peger på model A, med et forslag om at man kan ønske plads så det passer logistisk 

med arbejde 

Jan har sagt han gerne vil være sekretær på et høringssvar, han sender et forslag ud til godkendelse. 

Forslag: Er der mulighed for at der er garantidistrikter og ønskedistrikter, så man ikke ønsker EN institution, men man ønsker et 

område i stedet for. 

Jesper siger det lidt er sådan de arbejder inde ved pladsanvisningen allerede nu. De gør meget for at få børnene ind i deres 

nærområde, men følger selvfølgelig stadig deres anvisningsregler. 

Ligegyldigt hvad vil det være umuligt at tilgodese alles behov. 

5. (45 min): Indstilling til bestyrelsen om kapacitetstilpasning i Søndervang-Vestergård Dagtilbud — se 

bilag 
Mangel på børn primært i det gamle Vestergård dagtilbud. Efter en lang proces med mange overvejelser, indstiller 

dagtilbudsleder Jan Fisker til bestyrelsen, at de bakker op om, at det indstilles tilrådmanden, at Anemonen lukker. 

Bestyrelse skal vedtage det enstemmigt hvis det skal gå videre. 

Hvis det ender med en lukning, skal alle familier og medarbejdere rummes i dagtilbuddet hvis de ønsker det. 

Der er mulighed for at alle kan rykke over i for eksempel Træhøjen hvis det ønskes. 

Der kommer til at være så meget hensyntagen som muligt for at alles ønsker bliver imødegået 

Anemonen vil sandsynligvis ende som en tomdriftsinstitution, så den eventuelt kan tages i brug igen hvis der bliver behov 

for det. 

Fordele ved at lukke den: børnene kan komme ud i en anden institution på en ordentlig made. 

Ingen medarbejdere bliver udkgrte af det store arbejdspres ved at dække hele åbningstiden. 

Institutionen vil alligevel fa sværere og sværere ved at løbe rundt, hvis den fortsætter i drift. 

Afstemning: Enstemmig bestyrelse har godkendt at forslaget sendes videre til radmanden 

Vi sørger for at referatet fra mødet ikke sendes ud i plenum før rådmanden har givet en melding om Anemonens fremtid. 

Børnehuset Luften - Børnehuset Vandet - Børnehuset ilden — DI Træhøjen 

DIl Grøften - Skovbørnehaven Grøftekanten - Dil Anemonen - DII Skovkanten 

Dagplejen i Viby — Den Integrerede Landinstitution 2-Kløveren



6. (15 min.): Mulighed for sparring på emner forældrerådene imellem — 
a. Hjelme: Aarhus kommune har sagt de ikke ønsker hjelme på børn pga. kvælningsrisiko. Der findes dog en 

hjelm med et grønt spænde, sikkerhedshjelm, som springer op ved et ryk på 10 kg. Der er et ønske fra en 

forælder, Mads, om at udbrede viden om denne slags hjelm, for at øge sikkerheden i institutionen. De 

forhandles blandt andet ved Cykelgear. Forslaget er at forældrene selv køber disse hjelme, men de forskellige 

institutioner har mulighed for at tage det op i forældrerådene om de skal indkøbes af institutionen. Det 

påpeges at det kan være enormt svært at ”tvinge” forældrene til at lave en egenbetaling på hjelme. 

I forhold til Skovbørnehaven fungerer det på den måde, at de børn, der har en hjelm med grønt spænde, må 

bruge den. Forældrebestyrelsesmedlem Mads aftaler med sit barn, at hun SKAL bruge den. Det bakker de 

voksne i børnehaven op om, men de kan selvfølgelig ikke holdes til ansvar for, om hun får den på hver gang, 

da de ikke altid kan holde øje. Mads kunne ønske, at alle fik en hjelm med grønt spænde, så børnene og de 

voksne fik et naturligt fundament for at huske (hinanden) på den. 

b. Hunde: Træhøjen har problemer med at deres legeplads nærmest bliver brugt som hundegård/luftning. 

Forslag fra Jan om at kontakte opsøgende medarbejdere som måske kan svinge forbi og kigge. 

Børnehuset Luften - Børnehuset Vandet - Børnehuset I!den — Dil Træhøjen 

DIl Grøften - Skovbørnehaven Grøftekanten - DIl Anemonen - Dil Skovkanten 

Dagplejen i Viby — Den Integrerede Landinstitution 2-Kloveren


